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De Commissie voor Economie, Werk, Sociale Economie, Wetenschap en Innovatie 

hield op 28 januari 2021 een gedachtewisseling met Hilde Crevits, viceminister-
president van de Vlaamse Regering en Vlaams minister van Economie, Innovatie, 
Werk, Sociale Economie en Landbouw, over de aanpak van de brexit. 
 

De getoonde prestentatie is terug te vinden op de dossierpagina van dit document 
op www.vlaamsparlement.be.  
 
(Deze vergadering werd als videoconferentie georganiseerd.) 

1. Inleidende uiteenzetting 

Commissievoorzitter Robrecht Bothuyne merkt op dat de Commissie voor Buiten-
lands Beleid, Europese Aangelegenheden, Internationale Samenwerking en Toe-

risme dit zittingsjaar al verschillende gedachtewisselingen hield met minister-
president Jan Jambon over de voortgang van de brexit (Parl.St. Vl.Parl. 2020-21, 
nr. 482/1, 537/1 en 634/1). Nu er een akkoord is en de brexit een feit is, verschuift 
het debat naar de economische impact en de aanpak van de brexit. Om die reden 
zal de Commissie voor Economie, Werk, Sociale Economie, Wetenschap en Inno-
vatie daarover regelmatig een gedachtewisseling organiseren. 
 
Minister Hilde Crevits stelt dat er al heel wat woorden gevloeid zijn over de brexit, 
maar nu is er een akkoord. De brexit was het gevolg van het referendum dat op 
26 juni 2016 in het Verenigd Koninkrijk werd gehouden. Meer dan 3,5 jaar later 

– op 31 januari 2020 – trad het Verenigd Koninkrijk na 47 jaar lidmaatschap uit de 
Europese Unie. De impact hiervan is groot voor alle betrokken partijen. De minis-
ter-president heeft hierover al uitvoerig bericht in de voortgangsrapportages in de 
commissie bevoegd voor Buitenlands Beleid. 
 
De EU en het VK bereikten op 24 december 2020 een overeenstemming over het 
toekomstige handels- en samenwerkingsakkoord. De Europese Commissie heeft 
voorgesteld het akkoord vanaf 1 januari tot uiterlijk 28 februari 2021 al voorlopig 
toe te passen in afwachting van het formele goedkeuringsproces. De verwachting 

is dat dit begin maart 2021 in de Raad en het Europees Parlement kan worden 
afgerond.  

1.1. Economisch belang 

Het VK is de vierde belangrijkste handelspartner van Vlaanderen, onder andere 
door de grote handelsvolumes in agrovoedingsproducten die worden verhandeld 
tussen het VK en Vlaanderen.  
 

Het aandeel in de Vlaamse export loopt op tot 8 procent, in de import tot 4,7 
procent. Op basis van de bedragen is Vlaanderen duidelijk een netto-exporteur. De 
waarde van de uitvoer naar het VK bedroeg 25,9 miljard euro in 2019. De invoer-
waarde vanuit het VK bedroeg 14,5 miljard euro.  

 
Projecties van de economische impact 
 
De minister toont een tabel met de recentste cijfers over de impact van de brexit 
op het bbp en op de op de tewerkstelling. Deze projecties komen uit de impactstu-

die die professor Hylke Vandenbussche van de KU Leuven uitvoerde in opdracht 
van het Departement Buitenlandse Zaken. De studie dateert van voor het brexit-
akkoord van eind 2020 en bevat twee hoofdscenario’s: die van een zachte en een 
harde brexit. Het huidige handelsakkoord zit volgens de minister ergens tussen 

beide scenario’s in. De studie is gebaseerd op de informatie die in 2019 beschikbaar 
was en kent dus ook beperkingen. Wat er wel duidelijk uit blijkt, is dat Vlaanderen 
binnen België de meest getroffen regio is. Qua economische groei is er een 

https://www.vlaamsparlement.be/link?id=11840
http://www.vlaamsparlement.be/
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potentieel verlies tussen 0,6 en 2,5 procent van het bbp. Inzake werkgelegenheid 

wordt een verlies van minstens 6500 jobs voorspeld. In absolute cijfers is de groot-
ste impact in de provincie Antwerpen, met ongeveer 2000 jobs bij een zachte 
brexit. West-Vlaanderen is in relatieve termen het zwaarst getroffen met een daling 
van het aantal jobs met 0,29 procent. 

 
Resultaat van de onderhandelingen 
 
Globaal gezien kan de minister het akkoord positief verwelkomen, al had het ui-
teraard allemaal nog omvangrijker en diepgaander gekund. Nu al kan worden vast-
gesteld dat de brexit bijkomend papierwerk met zich meebrengt. Dat is vooral een 
gevolg van de Britse keuze om uit de douane-unie en uit de interne markt te stap-
pen. 
 
Toch wil de minister benadrukken dat het akkoord met het VK het meest ambiti-
euze handelsakkoord is dat de EU ooit met een derde land heeft gesloten. Voor de 
goederen die onder het akkoord vallen, is er een volledige tariefliberalisering afge-
sproken en zijn er geen quota’s opgelegd aan de invoer in het VK of de EU. Dit is 
een unicum in het handelsbeleid van de EU. Tegelijk zijn er heel wat afspraken 
gemaakt tussen beide partijen om in de toekomst niet-tarifaire belemmeringen in 
de mate van het mogelijke te beperken. De EU en het VK willen ook inzetten op 
een vereenvoudiging van de douaneformaliteiten om vlotte grensovergangen te 
garanderen. 
 
Wat betreft de geschillenbeslechting komt er een Partnerschapsraad waarin beide 
partijen vertegenwoordigd zijn.  
 
Voor de oorsprongsregels, heel belangrijk voor Vlaanderen, is er een ‘volledige 

bilaterale cumulatie’ overeengekomen. Het is een erg technische materie, maar de 
essentie is dat oorsprongsregels toelaten om te bepalen welke producten als EU-
producten of VK-producten worden beschouwd en dus onder het akkoord vallen. 
Dat is zeer belangrijk want voor deze producten gelden dus geen tarieven en geen 
quota. Bedrijven worden vandaag reeds door sectororganisaties en door overheids-

instanties via webinars over de details van het akkoord geïnformeerd.  
 
Ook het luik ‘gelijk speelveld’ maakt het akkoord uniek. In de situatie waarbij de 
Britten vandaag volstrekt gelijke regels hebben, maar daar morgen van kunnen 

afwijken, was het belangrijk daarover zo duidelijk mogelijke afspraken te maken. 
Door de afspraken in het akkoord dat standaarden inzake belastingen, sociale re-
gels, milieu en klimaat niet mogen worden verzwakt of gereduceerd op een manier 
die een effect heeft op de handels- of investeringsrelaties, worden belangrijke 
dammen opgeworpen tegen het risico op de zogenaamde ‘race to the bottom’-

concurrentie.  
 
Prioritaire uitdagingen 
 

De minister vermeldt vijf prioritaire uitdagingen. Onder de Partnerschapsraad res-
sorteren een hele reeks comités. Er zijn zeven gespecialiseerde comités, die alle 
thematisch zijn, zoals de comités wegtransport, visserij, luchtvaart enzovoort. 
Voorts is er het Trade Partnership Committee, waaronder dertien specifieke tech-
nische comités en werkgroepen vallen, zoals de comités voor intellectuele eigen-

dom, level playing field, technische barrières voor handel enzovoort. Op al deze 
domeinen is er verder gesprek nodig.  
 
Deze discussies zijn voor Vlaanderen, als buurland en belangrijke handelspartner 

van het VK, cruciaal, zowel wat betreft het behouden van marktaandelen als qua 
aantrekken van nieuwe investeringen.  
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Zoals bekend, zal VLAIO het brexitactieplan van december 2020 uitrollen; daar 

komt de minister later op terug. FIT en VLAM zullen de export mee ondersteunen. 
 
De middelen voor het brexitactieplan (83 miljoen euro) komen uit de Europese 
brexitaanpassingsreserve, de zogenaamde BAR. De totale enveloppe voor Vlaan-

deren bedraagt 200 miljoen euro. Dat heeft minister-president Jan Jambon al ge-
meld. De Europese regelgeving voorziet erin dat deze middelen naar de meest 
getroffen sectoren moeten gaan.  
 
Het is ook van belang dat bedrijven opnieuw hun vroegere handelsrelaties kunnen 
aanknopen. Momenteel zijn die soms verstoord of verbroken door praktische be-
lemmeringen. De administratie antwoordt op de binnenkomende vragen van be-
drijven daarover. 

1.2. Impact op de tewerkstelling 

Wat betreft de impact op de tewerkstelling is België een van de zwaarst getroffen 
Europese landen. Op basis van de al vermelde studie van professor Hylke 
Vandenbussche wordt verwacht dat minstens 10.000 Belgische jobs verloren zullen 
gaan. Binnen België is Vlaanderen ook de zwaarst getroffen regio, met een voor-
speld verlies van minstens 6500 jobs. Dit is de verwachte impact indien de Vlaamse 
bedrijven zich niet (gedeeltelijk) op nieuwe markten kunnen richten.  
 
Het effect op lange termijn is moeilijk te voorspellen. De handel tussen het VK en 

België zou deels kunnen afbuigen door de handelsbelemmeringen. Britse bedrijven 
zouden dan meer Britse leveranciers verkiezen, en Europese kopers Europese le-
veranciers. Bedrijven zouden ook kunnen opteren om het VK niet langer als de hub 
voor toegang van producten tot de EU te zien. Die evoluties zijn onzeker, het is 
afwachten hoe het in de praktijk verloopt. 
 
Impact op de sectoren 
 
In 2019 werden in de impactstudie de volgende sectoren als mogelijk zwaarst ge-

troffen sectoren geïdentificeerd: voeding, textiel, administratie en ondersteuning, 
rechts- en boekhoudkundig advies, petrochemie en chemie, en retail. 
 
Uit navraag bij de verschillende sectoren door de administratie van de minister 

blijkt de impact op de tewerkstelling in Vlaanderen momenteel nog mee te vallen. 
 
Uit persberichten blijkt dat de grootste problemen zich op dit moment voornamelijk 
in het VK situeren. De brexit heeft een impact op de import van bederfbare pro-
ducten en producten uit het VK die niet van Britse of Europese oorsprong zijn en 

dus niet tariefvrij naar de EU kunnen worden verscheept.  
 
VLAIO en het Departement WSE, maar ook FIT, blijven permanent en direct contact 
houden met de genoemde sectoren om specifieke problemen waarmee zij worden 

geconfronteerd, direct met hen op te nemen. 
  
Dienstverlening VDAB 
 
Ook VDAB heeft de dienstverlening bijgestuurd waar nodig. Door de uitstap uit de 

douane-unie is de vraag naar douaneformaliteiten verhoogd, terwijl douane-decla-
rant in 2020 al een knelpuntberoep was. Er kan een opleiding tot douanedeclarant 
worden gevolgd bij SYNTRA Midden-Vlaanderen. In het kader van het brexitactie-
plan van VLAIO wordt de capaciteit van deze opleiding verhoogd en wordt er pro-

motie voor gemaakt. 
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VDAB assisteert ook bedrijven die aanwerven in functie van de brexit. Er werden 

ook bedrijven opgericht in het kader van de brexit en die kansen op bijkomende 
jobs worden maximaal benut. De minister geeft als voorbeeld het bedrijf Friction-
less Trade Services, dat in Oostende is opgericht om het vrachtvervoer te onder-
steunen in het kader van de brexit. Het bedrijf heeft met behulp van VDAB ook de 

profielen gevonden die het zocht. 
 
De brexit wordt meegenomen in de relevante VDAB-opleidingen. In alle logistieke 
opleidingen bijvoorbeeld, komt de brexit aan bod. 
 
Voor de getroffen werknemers is er het brede aanbod dat in het kader van het 
relanceplan Vlaamse Veerkracht en het VESOC-akkoord ‘Alle hens aan dek’ werd 
uitgewerkt. 
 
Impact op economische migratie 
 
Britse onderdanen en ondernemers gevestigd in het VK vallen sinds 1 januari 2021 
niet langer onder het vrij verkeer van werknemers en het vrij verkeer van diensten. 
Dat wil zeggen dat ze een toelating moeten vragen om toegang te krijgen tot de 
Vlaamse arbeidsmarkt. Dit kan via een arbeidskaart, gecombineerde vergunning 
of beroepskaart. De algemene regels, voorwaarden en procedures voor economi-
sche migratie uit derde landen zijn op hen van toepassing.  
 
Zoals al eerder toegelicht in de commissie, wil de minister een aantrekkelijk beleid 
voor hooggeschoolden voeren en bijgevolg voor hen in een vlotte toegang tot de 
Vlaamse arbeidsmarkt voorzien via een gecombineerde vergunning of arbeids-
kaart. Ook knelpuntberoepen kunnen vlot worden ingevuld door derdelanders, wat 
Britten nu dus zijn. Voor kortgeschoolden wordt een grondig arbeidsmarktonder-

zoek gedaan, om te vermijden dat er verdringing op de Vlaamse arbeidsmarkt 
ontstaat. 
 
Bij aanvragen voor een beroepskaart wordt de innovatieve, sportieve, culturele of 
artistieke meerwaarde van de activiteit voor Vlaanderen beoordeeld.  

 
De eerste drie weken van 2021 werden al zes aanvragen voor toelating tot arbeid 
ingediend. Die zijn alle positief beoordeeld, met een doorlooptijd van maximaal 
veertien dagen. Dat het aantal zo laag ligt, is volgens de minister vrij logisch. De 

Britten die hier al aanwezig waren om te werken, moeten – bij wijze van over-
gangsmaatregel – geen arbeidskaart, gecombineerde vergunning of beroepskaart 
aanvragen. 
 
Daarnaast zijn bepaalde economische migranten ook vrijgesteld van een arbeids-

kaart of beroepskaart. Op 20 januari 2021 verscheen in The Times een open brief 
van verschillende Britse artiesten. Zij kaartten het probleem aan dat het voor hen 
heel moeilijk wordt om op tournee te gaan in Europa. De minister kan hen gerust-
stellen. In Vlaanderen zijn ‘schouwspelartiesten met internationale faam’ vrijge-

steld voor korte opdrachten.  
 
Ook handelsvertegenwoordigers en zakenreizigers genieten deze vrijstelling, voor 
zover hun verblijf beperkt is tot maximum 90 dagen binnen een periode van 180 
dagen.  

 
Daarnaast voorziet het handelsakkoord tussen de EU en het VK nog in bijkomende 
uitzonderingen, specifiek voor Britten en dus niet voor andere derdelanders. Het 
gaat hierbij om twee categorieën, namelijk toerismepersoneel (bijvoorbeeld een 

gids die vanuit het VK een groep toeristen begeleidt) en vertalers-tolken die za-
kenreizigers en handelsvertegenwoordigers bijstaan. Dit is een kleine, maar vol-
gens de minister wel belangrijke uitzondering. 



8 658 (2020-2021) – Nr. 1 

Vlaams Parlement 

De Dienst Economische Migratie van het Departement WSE heeft alle informatie 

voor Britse arbeidskrachten overzichtelijk op haar website geplaatst 
(www.vlaanderen.be/als-buitenlander-in-vlaanderen-werken/britse-
arbeidskrachten-in-het-vlaams-gewest). 

1.3. Ondersteuningsmaatregelen van VLAIO 

Na bespreking van de economische impact en de impact op tewerkstelling, gaat de 
minister in op de maatregelen die eind december 2020 werden genomen in het 
kader van de brexitacties in het relanceplan Vlaamse Veerkracht. Het gaat om een 

programma van 50 miljoen euro dat via VLAIO in de markt wordt gezet. Daarnaast 
is er ook in 30 miljoen euro voorzien bij FIT en in 3 miljoen euro bij VLAM, voor 
algemene exportondersteuning. 
 

Met deze maatregelen worden vijf doelgroepen beoogd: 
− bedrijven die naar het VK willen blijven exporteren;  
− bedrijven die hun exportmarkten in en buiten de interne markt willen diversifi-

eren;  
− buitenlandse bedrijven die eraan denken weg te trekken uit het VK; 
− bedrijven die in een waardeketen zitten met bedrijven uit het VK;  
− bedrijven die indirect getroffen worden door de uitstap van het VK uit de interne 

markt.  
 
In het actieplan van VLAIO worden zeven maatregelen onderscheiden. De minister 

overloopt ze en geeft een stand van zaken. 
 
Postbrexit veerkrachtsubsidie (28,6 miljoen euro) 
 
De veerkrachtsubsidie is de belangrijkste actie in het brexitactieplan, goed voor 
meer dan de helft van het voorlopige budget. De actie richt zich expliciet tot kmo’s. 
 
De aanvragende onderneming moet kunnen aantonen dat ze effectief direct of in-
direct door de gevolgen van de brexit wordt getroffen. Er zullen twee thematische 

oproepen worden gelanceerd die op het model van de bestaande kmo-groeisubsi-
die zijn geïnspireerd. De minister wil niet te veel nieuwe subsidielijnen openen, 
maar focussen op de lijnen die de ondernemers al kennen. 
 

Het maximale subsidiebedrag bedraagt 50.000 euro per bedrijf. Een eerste oproep 
wordt gelanceerd begin februari 2021. 
 
Gerichte transformatieopleiding (2 miljoen euro) 
 

Door de transfer van medewerkers van Syntra Vlaanderen heeft VLAIO expertise 
verworven in het organiseren van ondernemersopleidingen. De SYNTRA-vzw’s or-
ganiseren momenteel gespecialiseerde opleidingen inzake logistiek, dispatching, 
douaneformaliteiten enzovoort. De cursisten zijn zowel zaakvoerders en zelfstan-

digen als werknemers van bedrijven.  
 
Andere opleidingsverstrekkers in Vlaanderen bieden opleidingen aan die relevant 
zijn in het kader van bijscholing of omscholing als gevolg van de brexit. 
 

VLAIO zal op korte termijn, via een gerichte open oproep, de capaciteit van de 
relevante opleidingen verhogen. 
 
  

http://www.vlaanderen.be/als-buitenlander-in-vlaanderen-werken/britse-arbeidskrachten-in-het-vlaams-gewest
http://www.vlaanderen.be/als-buitenlander-in-vlaanderen-werken/britse-arbeidskrachten-in-het-vlaams-gewest
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Versterken brexithelpdesk (3 miljoen euro) 

 
Samen met FIT hebben VLAIO en het Enterprise Europe Network het bestaande 
aanspreekpunt rond de brexit verder uitgebouwd. Het gaat om de website 
www.brexitready.be en het e-mailadres brexit@fitagency.be.Voor het beantwoor-

den van vragen werkt de brexithelpdesk samen met andere diensten en departe-
menten zoals Werk en Sociale Economie, Landbouw en Visserij, de federale 
overheidsdienst Douane en Accijnzen, het FWO enzovoort. 
 
De eerste aanwervingsprocedures voor bijkomende vte’s zijn afgerond. De nieuwe 
medewerkers gaan begin februari 2021 aan de slag.  
 
Activiteit brexithelpdesk en aard van de vragen 
 
De helpdesk heeft de voorbije maand (tot en met 25 januari 2021) 169 specifieke 
vragen van ondernemingen beantwoord. 
 
In januari 2021 namen 1100 bedrijven deel aan de brexitgerelateerde webinars die 
de helpdesk samen met diverse stakeholders organiseert. In functie van de trends 
worden met de partners extra webinars gepland. Ook tijdens de Exportbeurs van 
FIT, die start op 8 februari 2021, komt de brexit uitgebreid aan bod. 
 
De websites van FIT, VLAIO en Enterprise Europe Netwerk hebben specifieke pa-
gina’s rond brexittopics, die continu worden geactualiseerd. Vanaf 1 februari 2021 
voorziet de helpdesk tevens in een specifieke nieuwsbrief die de meest gestelde 
vragen beantwoordt. 
 
De minister toont een overzicht van de vragen die aan de helpdesk en tijdens de 

webinars worden gesteld. De basisvragen rond export – die in het begin erg talrijk 
waren – zijn wat teruggevallen. De talrijke events en webinars hebben de bedrijven 
goed voorbereid. Snel na de bekendmaking van het akkoord waren er talrijke vra-
gen over certificering en standaardisering en over douane en regels van oorsprong. 
Die vragen vereisen een individuele aanpak, zeker gezien de complexe materie van 

producten van gemengde oorsprong. 
 
Er komen ook meer vragen over invoer omdat Britse exporteurs niet zijn voorbe-
reid. Mede door COVID-19 worden Britse leveringen vertraagd. De minister be-

klemtoont dat Vlaanderen er alles aan doet om goed voorbereid te zijn, maar dat 
is niet hetzelfde aan Britse zijde. 
 
Er worden ook vragen gesteld over grensoverschrijdende tewerkstelling. Die zijn 
complex en vergen een individuele aanpak. Voorts zijn er vragen over e-commerce 

en pakjesdiensten. 
 
Via Enterprise Europe Netwerk Vlaanderen overleggen FIT en VLAIO nauw met 
buitenlandse netwerkpartners uit Frankrijk, Nederland, Duitsland, Ierland enzo-

voort. De vragen zijn daar immers dikwijls gelijklopend of vrijwel identiek. Het 
uitwisselen van ervaringen en kennis versterkt de eigen werking. Het is bemoedi-
gend om te horen dat de Britse partners in het netwerk loyaal meewerken. Het is 
belangrijk om deze lijnen open te houden. 
 

Green Lane – ontwrichte zone 
 
Momenteel is er geen chaos met files in Calais en Zeebrugge. Dat heeft zeker te 
maken met de goede voorbereiding in prebrexitperiode. Maar het is volgens de 

minister voorbarig om te besluiten dat er geen problemen meer kunnen opduiken.  
 

http://www.brexitready.be/
mailto:brexit@fitagency.be
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De lockdown in het Verenigd Koninkrijk speelt uiteraard ook een rol. Het is mogelijk 

dat de druk op de Vlaamse havens en grensovergangen verhoogt in de komende 
weken en maanden. Daarom blijft het interessant om te blijven nadenken over een 
vooruitgeschoven fysieke voorpost aan de grens Frankrijk-Vlaanderen, waar dou-
aneformaliteiten voor Vlaamse exporteurs kunnen worden vervuld. Op die wijze 

kunnen de wegen worden ontlast. De studiefase voor dit project is aangevat. 
 
De wet van 15 mei 2014 houdende uitvoering van het pact voor competitiviteit, 
werkgelegenheid en relance maakt het mogelijk gebieden in België als ‘ontwrichte 
zone’ te erkennen. Bij het aanmelden van ontwrichte zones wordt rekening gehou-
den met de uitdagingen van de brexit. Het is echter te vroeg om daar nu al uit-
spraken over te doen. 
 
Uitbreiden contract Ondernemerschap en Dyzo 
 
VLAIO doet een oproep aan de partners binnen het contract Ondernemerschap om 
bijkomende brexitgerelateerde voorstellen ter ondersteuning van het bedrijfsleven 
te formuleren. Er worden voorstellen verwacht die informatieverschaffing, indivi-
duele of collectieve begeleiding of lerende netwerking op niveau van bedrijfsvoe-
ring betreffende brexitgerelateerde onderwerpen omvatten. 
 
Met de vzw Dyzo, die zelfstandigen in moeilijkheden ondersteunt, zijn gesprekken 
gestart om de werking te versterken in het kader van de relance en de brexit. 
 
Versterking van het aantrekken en behoud van investeringen 
 
Het budget voor de strategische transformatiesteun en de strategische ecologie-
steun wordt met 10 miljoen euro verhoogd. Deze steunmechanismen beogen om 

innovatieve projecten van binnen- en buitenlandse bedrijven te ondersteunen. Het 
gaat zowel om gevestigde als nieuwe bedrijven. De bedoeling is hiermee de leads 
te ondersteunen die via FIT worden opgepikt. De steun wordt verleend als concrete 
dossiers zich aandienen. 
 

Opvolging brexitaanpassingsreserve 
 
De BAR is eind 2020 door de Europese Commissie voorgesteld. De timing ligt in 
handen van de EU. Momenteel discussiëren de Raad en het Europees Parlement 

nog over het voorstel. 
 
De intra-Belgische verdeling geeft op dit ogenblik aan dat er ongeveer 200 miljoen 
naar Vlaanderen zal gaan, waarvan 60 miljoen euro wegens de situatie in de 
Vlaamse visserij. 

 
De acties onder de BAR zijn: de brexitacties in het Vlaams relanceplan, de onder-
steuning van de visserijsector en de bijkomende ondersteuning voor getroffen sec-
toren. Aan het bedrag dat daarna nog beschikbaar is, wordt later invulling gegeven. 

 
CONQUER 
 
Met de brexit voor de deur werd in 2020 in West-Vlaanderen een EFRO-project 
ingediend onder de naam CONQUER. In dit provinciale plan bundelt de POM West- 

Vlaanderen de krachten met FIT, VLAIO, UNIZO en Voka om de impact van de 
brexit op de bedrijven te counteren en nieuwe bedrijven aan te trekken. 
 
Het ambitieuze project is in opstart. Momenteel werkt CONQUER aan een website 

West-Flanders, Gateway to Europe. Het organiseert webinars over de brexit en zet 
een communicatieplan en een platform op om investeringen aan te trekken. De 
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projectpartners werken ook aan een economische missie naar het Verenigd Ko-

ninkrijk. 
 
Specifieke vragen 
 

De minister gaat tot slot in op vragen die ze voor de gedachtewisseling kreeg van 
Kurt Vanryckeghem. CONQUER is een uniek project, er is geen gelijkaardig EFRO-
project in de andere provincies. De sensibiliseringscampagne van de Vlaamse over-
heid rond de brexit strekt zich wel uit over alle provincies. Daarvan heeft de mi-
nister al een overzicht gegeven.  
 
De acties zijn nu in een nieuwe fase gekomen. De gewone sensibiliseringscam-
pagne is grotendeels voorbij. De Vlaamse overheid concentreert zich nu op het 
beantwoorden van specifieke en individuele vragen via de helpdesk en op het ne-
men van steunmaatregelen om de impact te beperken. 
 
Naast de linken met Vlaamse en federale overheidsdiensten heeft de Vlaamse 
brexithelpdesk ook nog een link met andere Europese kanalen, zoals de helpdesk 
Your Europe. Dat is een helpdesk van de Europese Commissie voor burgers en 
ondernemers.  
 
Enterprise Europe Network heeft bovendien ook een interne brexitgroep met leden 
uit Frankrijk, Duitsland, Nederland, Ierland en Vlaanderen. Daarin worden trends 
in de moeilijkheden van bedrijven gesignaleerd en ervaringen met oplossingen uit-
gewisseld. De Europese Commissie is ook bij deze groep betrokken. 
 
De brexithelpdesk is een samenwerking tussen VLAIO en FIT. De Vlaamse Regering 
heeft beslist om de selectie van de tijdelijke medewerkers voor versterking van de 

brexithelpdesk via VLAIO te laten verlopen en dat voor een periode van een jaar. 
Zoals al vermeld, gaan de nieuwe medewerkers begin februari 2021 aan de slag. 
Het is nu te vroeg om al een uitspraak te doen over de verlenging van die tijdelijke 
contracten. De minister wil bekijken hoe de zaken evolueren in de komende maan-
den of jaren. 

2. Bespreking 

2.1. Vragen en opmerkingen van de leden 

Tussenkomst van Maaike De Vreese 
 
Maaike De Vreese stelt vast dat West-Vlaanderen heel hard wordt getroffen door 
de brexit. Het lid vraagt zich af of er, nu het akkoord is gesloten en de contouren 
duidelijker zijn, al een goed zicht is op de impact van de brexit op de provincie en 
meer specifiek op de haven van Zeebrugge. Wat is de impact op de werkgelegen-
heid en op de economie in West-Vlaanderen?  
  

De minister gaf in een vorige commissie al aan dat in de lijst met de brexitacties 
van VLAIO aandacht werd besteed aan West-Vlaanderen. Welke specifieke accen-
ten legt de minister bij de verdere uitrol van de maatregelen?  
 
Het EFRO-project van de POM West-Vlaanderen is belangrijk voor de provincie. 
Volgens de informatie van het lid is dat ook goed afgestemd op Vlaanderen en op 
VLAIO, dat ook nauw betrokken is bij de verdere uitwerking.  
 
In antwoord op vragen om uitleg verwees de minister op 22 oktober 2020 ook naar 
een bevraging van UNIZO, waarbij meer dan 80 procent van de respondenten aan-
gaf nog geen brexitinitiatieven te hebben genomen (Vragen om uitleg Vl.Parl. 
2020-21, nr. 309 en 359). Wat is de huidige stand van zaken?  
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De minister stelde in de inleiding dat de Vlaamse overheid nu overgegaan is van 

het algemene sensibiliseren naar het beantwoorden van individuele vragen van 
bedrijven. Via de helpdesk kan dan worden bijgehouden wat de grootste vragen 
van de Vlaamse ondernemers zijn. Heeft de minister indruk dat hiermee alle be-
drijven worden bereikt?  

 
VLAIO zou samen met verschillende partners, zoals UNIZO en Voka, de bijkomende 
behoeften voor individuele ondersteuning onderzoeken. Kan de minister daarvan 
een stand van zaken geven? Loopt dat onderzoek nog of heeft de minister er al 
conclusies van? 
 
Tot slot vraag Maaike De Vreese of er al Vlaamse ondernemingen zijn die strategi-
sche transformatiesteun of ecologiesteun hebben aangevraagd in het kader van de 
brexit. 
 
Tussenkomst van Karl Vanlouwe 
 
Voor Karl Vanlouwe is het duidelijk dat de brexit een enorme impact heeft, zowel 
op de Vlaamse export als op de werkgelegenheid. Er zijn verschillende impactstu-
dies die dat aantonen en volgens het lid heeft de huidige Vlaamse Regering ze 
bijzonder goed opgevolgd en de nodige maatregelen genomen. Minister-president 
Jan Jambon heeft onlangs nog een overzicht gegeven van de Vlaamse initiatieven 
en maatregelen. Maar ook de vorige Vlaamse Regering, onder leiding van Geert 
Bourgeois, heeft proactief al maatregelen genomen. Zo is de brexithelpdesk al tij-
dens de vorige regeerperiode opgestart.  
 
De minister stelde in haar inleiding dat er 169 specifieke vragen aan de brexithelp-
desk werden gesteld en dat 1100 bedrijven de webinars hebben gevolgd. Ziet de 

minister dat als een succes? Of moet nog meer proactief worden gewerkt om de 
Vlaamse bedrijven, ondernemers, exporteurs en havens te blijven ondersteunen?  
 
Karl Vanlouwe verwijst ook naar de discussie over de aanduiding van een ont-
wrichte zone. De minister heeft erop aangedrongen om de streken die het hardst 

worden getroffen als ontwrichte zone te laten erkennen. Kan de minister melden 
wat het standpunt hierover van de Federale Regering is?  
 
De installatie van een Green Lane werd ook al in de vorige regeerperiode onder-

zocht. Die zou het mogelijk maken om douanedocumenten versneld af te handelen. 
Kan de minister een stand van zaken geven?  
 
Welke mogelijke alternatieven ziet de minister voor het Erasmusprogramma? Er 
blijft ook nog onduidelijkheid over de samenwerking tussen Vlaanderen en het Ver-

enigd Koninkrijk inzake wetenschappelijk onderzoek. Zal de minister ervoor zorgen 
dat de samenwerking tussen Vlaanderen en het VK wordt voortgezet?  
 
Uit een recente communicatie van FIT blijkt dat het VK, na Nederland en Duitsland, 

toch nog de derde plaats inneemt op de ranglijst van investeringen in Vlaanderen 
in 2020. Kan de minister verduidelijken of de brexit daar een grote impact op heeft 
gehad? Of is de brexit net een opportuniteit voor de Vlaamse economie? Crisissen 
zijn immers ook uitdagingen, aldus Karl Vanlouwe. 
 

Tussenkomst van Imade Annouri 
 
Imade Annouri onthoudt uit de inleiding van de minister dat er al heel wat is ge-
beurd, maar dat er ook nog veel onzekerheden zijn. Het is nog afwachten hoe de 

gevolgen van de brexit zich verder zullen ontwikkelen.  
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De minister verwees naar het aantal jobs dat op de helling staat. Kan ze de pro-

vinciale spreiding daarvan verduidelijken? Het lid kan zich voorstellen dat VDAB de 
mensen die hun job verliezen in West-Vlaanderen in specifieke sectoren, niet on-
middellijk naar andere jobs in dezelfde regio en in dezelfde sector kan toeleiden. 
Misschien moet worden nagedacht over tewerkstelling in andere regio’s. Ook de 

haven van Antwerpen zal de impact van de brexit ondervinden.  
 
In het kader van het CONQUER-project wordt een economische missie naar het 
Verenigd Koninkrijk voorbereid. Het lid vraagt in hoeverre er vanuit Vlaanderen, 
los van de handelsmissie, al contacten zijn geweest met beleidsmakers in het VK. 
Omdat Vlaanderen door de banden met het VK zwaar getroffen is door de brexit, 
kan het nuttig zijn dat ministers en andere beleidsverantwoordelijken contacten 
leggen in het VK om de Vlaamse belangen te behartigen. 
 
Tussenkomst van Kurt Vanryckeghem 
 
Kurt Vanryckeghem stelt dat heel wat ondernemers geen rekening hebben gehou-
den met de oorsprongsregels. Vele bedrijven gingen ervan uit dat de situatie voor 
wie exporteert of importeert dezelfde zou blijven. Ondanks het akkoord, blijkt nu 
dat er voor velen toch verstrekkende gevolgen zullen zijn, temeer daar het VK een 
van de belangrijkste handelspartners van Vlaanderen is. Dat is zeker het geval 
voor West-Vlaanderen.  
 
In het verleden waren er geen importheffingen, dus verliepen de import en export 
zonder al te veel controles en al te veel paperassen. Nu dreigt dat compleet anders 
te worden. Wat is de nu al gemeten administratieve impact op de bedrijven die 
handeldrijven met het Verenigd Koninkrijk? Hoe verloopt de samenwerking met de 
douane, die nog steeds onder de bevoegdheid van de federale bevoegdheid valt? 

Op welke wijze zal de Vlaamse overheid de bedrijven hierin ondersteunen?  
 
Vermits de EU-markt voor het VK veel belangrijker is dan vice versa zou men kun-
nen stellen dat de economische rationaliteit het VK zwaarder onder druk zal zetten 
om zich aan de Europese standaarden aan te passen dan omgekeerd het geval is. 

Maar als het VK voor de eigen markt zou afwijken van de EU-productstandaarden 
zou dit de Vlaamse uitvoer tot een aanpassing kunnen dwingen. In dat geval moe-
ten de mogelijke gevolgen voor de Vlaamse bedrijven van dichtbij worden opge-
volgd. Hoe worden deze gevolgen concreet opgevolgd?  

 
Kurt Vanryckeghem vraagt tot slot hoe de interne verdeling van de middelen uit 
het brexitfonds in Vlaanderen zal gebeuren. Er zal uiteraard een groot deel naar 
de West-Vlaamse visserij gaan, maar is ook al geweten naar waar de rest van de 
middelen zal gaan?  

 
Tussenkomst van Robrecht Bothuyne 
 
Robrecht Bothuyne sluit zich aan bij de laatste vraag. Vlaanderen krijgt inderdaad 

Europese middelen ter beschikking om de schok van de brexit op te vangen. Die 
schok kan vrij snel komen voor veel bedrijven. Dus is het essentieel om het pro-
gramma verbonden aan die Europese middelen snel operationeel te krijgen, zowel 
in de visserij als in andere sectoren. Is het al voorbereid en hoe wordt het aange-
pakt? Op welke manier kunnen die middelen efficiënt worden ingezet voor het te 

laat is voor sommige bedrijven?  
 
Tussenkomst van Ilse Malfroot  
 

Ilse Malfroot zegt dat haar fractie in de eerste plaats tevreden is dat er toch een 
akkoord is gesloten. In vergelijking met het gevreesde no-dealscenario, waarin er 
onder meer 28.000 Vlaamse jobs zouden verloren gaan, is het huidige akkoord een 



14 658 (2020-2021) – Nr. 1 

Vlaams Parlement 

opsteker voor Vlaanderen. Twee minder goede punten betreffen de visserijsector 

en het Erasmusprogramma. 
  
Het VK besliste eenzijdig om uit het uitwisselingsprogramma Erasmus te stappen 
en dat is ten zeerste te betreuren. De mogelijkheid om een opleiding te volgen en 

buitenlandse werkervaring op te doen, geeft een positieve impuls aan veel studen-
ten. Jaarlijks gaan er ongeveer vijfhonderd à zeshonderd Vlaamse studenten naar 
het Verenigd Koninkrijk en komen er vierhonderd Britse studenten in Vlaanderen 
studeren. Neemt de minister al nieuwe initiatieven om een gelijksoortig uitwisse-
lingsprogramma op te zetten? Hoe ver staan de eventuele gesprekken hierom-
trent?  
 
Daarnaast is er ook veel onzekerheid over de visserijsector. Concreet moet de 
Vlaamse visserij na een overgangsperiode van 5,5 jaar 25 procent van haar 
vangstrechten in Britse wateren aan de Britse vissers afstaan. De afname van de 
rechten tijdens de afgesproken overgangsperiode zorgt voor inkomstenverlies en 
onduidelijkheid voor de Vlaamse vissers. Wat er na de overgangsperiode zal ge-
beuren, is voorlopig nog onduidelijk. Heeft de minister hier al meer zicht op? Zal 
het vangstverlies van 25 procent worden gecompenseerd?  
 
Met de BAR compenseert de EU de zwaarst getroffen lidstaten voor een bedrag van 
5 miljard euro. Omdat Vlaanderen instaat voor 86 procent van de Belgische export, 
lijkt het Ilse Malfroot logisch dat hetzelfde percentage van het aan België toege-
wezen bedrag naar Vlaanderen gaat. Kan de minister dit verzekeren? Zijn er hier-
over al afspraken gemaakt?  
 
De Vlaams Belangfractie is zeer tevreden dat VLAIO 50 miljoen euro krijgt om 
ondernemers te ondersteunen doorheen de brexit. Kan de minister nog toelichten 

welke bevoegdheden bij VLAIO terechtkomen en welke bij FIT? Hoe ziet de samen-
werking tussen de twee departementen eruit?  
 
De brexit biedt volgens Ilse Malfroot ook opportuniteiten. Heel wat bedrijven in de 
Antwerpse en Gentse Haven kunnen een boost krijgen. Het is belangrijk om be-

drijven niet enkel van de negatieve financiële gevolgen van de brexit te vrijwaren 
maar ook om de opportuniteiten als gevolg ervan te ondersteunen. Dat komt vol-
gens het lid te weinig aan bod. Welke initiatieven ontplooit VLAIO hieromtrent? 

2.2. Antwoord van de minister 

Minister Hilde Crevits antwoordt aan Maaike De Vreese dat uit de barometer die 
door Voka West-Vlaanderen wordt bijgehouden voorlopig geen negatieve impact 
van de brexit op het ondernemersvertrouwen in West-Vlaanderen blijkt. Dat is op 

zich positief nieuws, het is afwachten of dat zo zal blijven.  
 
De middelen voor de brexitveerkrachtsubsidies zijn uiteraard voor heel Vlaanderen 
bedoeld. Kmo’s moeten een link met de brexit aantonen, er zullen dus normaliter 

veel West-Vlaamse bedrijven bij zijn. De subsidie is vraaggestuurd, het zijn dus de 
bedrijven die een dossier moeten indienen. Er wordt nog bekeken of verdere on-
dersteuning nodig is.  
 
Over de verdere verdeling van de middelen van de BAR lopen de gesprekken nog. 

De minister vindt het belangrijk om zekerheid te krijgen over het budget, want ook 
daarover lopen er nog gesprekken op Europees niveau. 
 
De minister heeft een plan van aanpak van VLAIO gekregen. Na de eerste contac-

ten met de dienstverleners wordt nu een tijdspad opgesteld voor de indiening van 
heel concrete voorstellen in het kader van het contract Ondernemerschap. De mi-
nister wil dit zo snel mogelijk operationeel hebben. Intussen wordt uiteraard niet 
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stilgezeten. Er hebben heel wat digitale sessies over de brexit plaatsgevonden. Dat 

1100 bedrijven hebben deelgenomen aan de webinars vindt de minister echt een 
succes.  
 
Volgens de minister is het nu nog te vroeg om over strategische transformatiesteun 

en ecologiesteun te spreken. Dat is steun voor grote, substantiële bedrijfsinveste-
ringen en die worden door de coronacrisis uitgesteld. De minister sluit echter niet 
uit dat daar in de toekomst een beroep op wordt gedaan.  
 
Aan Karl Vanlouwe antwoordt de minister dat in de presentatie cijfers over de 
brexithelpdesk zijn opgenomen. De webinars en de individuele vragen van bedrij-
ven moeten het mogelijk maken om vanuit de overheid de link met het bedrijfsle-
ven te leggen. Zoals gezegd, waren de vragen in het begin zeer algemeen maar 
gaat het nu bijna over op een begeleiding op maat. Dat is zeker het geval als het 
over de oorsprongsregels gaat, waarnaar ook Kurt Vanryckeghem heeft verwezen. 
Dan gebeurt de begeleiding op maat van het individuele bedrijf. De oorsprongsre-
gels vormen een lastig dossier, omdat de bedrijven ze niet zagen aankomen.  
 
Wat de ontwrichte zone betreft, verwijst de minister naar de federale wetgeving. 
Als er een regio in Vlaanderen in aanmerking komt, kan de Vlaamse Regering een 
bijkomende zone afbakenen. Het is nog te vroeg om de impact van de brexit te 
kunnen meten, er is daar ook nog tijd voor. Als er voldoende ontslagen zijn, kan 
een zone als ontwrichte zone worden aangeduid. De minister wil echter kiezen voor 
een proactieve aanpak. Er is nu een zone die in het vizier komt in het zuiden van 
West-Vlaanderen maar die is niet optimaal, omdat Oostende en Zeebrugge dan in 
de straal van 40 kilometer vallen en dat is net de gateway naar het Verenigd Ko-
ninkrijk. Daarom kiest de minister voor een proactieve aanpak.  
 

Het Erasmusprogramma ligt de minister zeer na aan het hart. Er zijn veel studen-
ten die daarin ervaring opdoen, dus hoopt ze dat dit snel kan worden opgelost. 
Blijkbaar willen Schotland en Wales doorgaan met de uitwisseling en dat is een 
hele goede zaak.  
 

Voorlopig blijven de investeringen vanuit het Verenigd Koninkrijk op niveau. Het is 
mogelijk dat de brexit ook investeringsopportuniteiten doet ontstaan en dat zou 
een onverwacht positief effect zijn. Maar het is nog vroeg om daaruit conclusies te 
trekken, achteraf kan blijken dat het om een tijdelijke opstoot ging.  

 
De minister antwoordt aan Imade Annouri dat ze in haar inleiding de provinciale 
en de sectorale spreiding kort heeft aangehaald. Antwerpen is de provincie die in 
absolute getallen het zwaarst wordt getroffen, dat is zonder meer duidelijk. Pro-
portioneel gezien is het de provincie West-Vlaanderen. De impact op de tewerk-

stelling in de sectoren is ook in de presentatie opgenomen. 
 
De minister bevestigt aan Kurt Vanryckeghem dat de bedrijven en de Vlaamse 
overheid niet voorbereid waren op de problemen met de oorsprongsregels. De de-

tails werden pas bekend na het sluiten van het akkoord eind december 2020. Met 
de webinars werden de algemene vragen beantwoord, maar door een individuele 
benadering wordt nu getracht de individuele vragen samen met de bedrijven op te 
lossen.  
 

De minister heeft ook provinciale cijfers van het aantal vragen en bezorgt ze als 
bijlage bij het verslag (zie hiervoor de dossierpagina van dit document op 
www.vlaamsparlement.be).  
 

Kurt Vanryckeghem wees ook op de mogelijkheid die Britse bedrijven hebben om 
af te wijken van de Europese productstandaarden. Dat is mogelijk, maar dan ko-
men er zeker tarieven en handelsbelemmeringen voor die producten. Het VK zou 

https://www.vlaamsparlement.be/link?id=11840
http://www.vlaamsparlement.be/
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zich dan voor die producten afsluiten van een markt van 450 miljoen consumenten. 

De minister weet niet of dat verstandig zou zijn, ze heeft er alleszins op dit ogenblik 
nog geen concrete voorbeelden van. 
 
De samenwerking met de douanediensten en het Federaal Agentschap voor de 

Veiligheid van de Voedselketen loopt goed via de helpdesk. Zij zijn ook betrokken 
bij de webinars. 
 
Ook Ilse Malfroot en Robrecht Bothuyne informeerden naar de verdeling van de 
resterende brexitmiddelen. De minister heeft de stand van zaken gegeven. Voor-
aleer over de verdere invulling wordt beslist, wil ze zekerheid over het beschikbare 
budget.  
 
Bij VLAIO gaat het onder meer om bijkomende middelen voor partners voor een 
specifiek brexitaanbod. Er is ook steun voor Dyzo. 
 
Wat de vragen over de visserij betreft, verwijst de minister naar een gedachtewis-
seling in de Commissie voor Landbouw, Visserij en Plattelandsbeleid over de impact 
van het brexitakkoord op de landbouw en visserij (Parl.St. Vl.Parl. 2020-21, nr. 
631/1). Recent was er al een eerste overleg met de Europese visserijministers. De 
emoties liepen daarbij hoog op. Het overleg ging niet alleen over de komende jaren 
maar ook over de periode na 2026. 
 
De minister bevestigt aan Ilse Malfroot dat de brexit ook kansen doet ontstaan 
voor nieuwe activiteiten en nieuwe jobs. De minister verwees in haar inleiding al 
naar de ondersteuning vanuit VDAB, bijvoorbeeld voor de opleiding tot douanede-
clarant. 
 

De minister herhaalt ook dat VLAIO, FIT en de federale en Europese diensten nauw 
samenwerken. In het brexitplan zit ook 10 miljoen euro voor het aantrekken van 
investeringen. De samenwerking is zeer goed en de minister wil dat zo houden.  
 
Er moet niet alleen naar de klassieke sectoren worden gekeken. Zo heeft de co-

ronacrisis bijvoorbeeld een hele zware klap toegebracht aan het herdenkingstoe-
risme in de Westhoek. De brexit zal daar een nieuwe klap aan toevoegen, ook met 
een economische impact. Er gaan stemmen op om een nieuwe verbinding met Hull 
te maken voor goederen- en passagiersvervoer. De minister kijkt daar met inte-

resse naar. Een vraag is of de overheid dat moet doen of het vrije initiatief moet 
afwachten. De minister staat open voor alle creatieve voorstellen die de samen-
werking kunnen intensifiëren.  

2.3. Replieken 

Karl Vanlouwe vraagt of de minister ook cijfers heeft voor heel België. Het zou 
interessant zijn om de vergelijking tussen de gewesten te maken. Eventueel kun-
nen die cijfers aan het verslag worden toegevoegd. 

 
Vlaanderen is een kmo-regio en in het brexitakkoord is er een specifiek hoofdstuk 
over kmo’s opgenomen. Daarin is er ook sprake van een website met informatie 
over de douanetarieven, de verschillende formaliteiten, de regelgeving en derge-
lijke meer. Is de minister daarvan op de hoogte? Is het algemeen contactpunt voor 

de kmo’s al opgestart? Het is belangrijk dat er snel werk van wordt gemaakt.  
 
Over de visserijsector zijn er inderdaad heel emotionele debatten. Schotland was 
geen voorstander van de brexit, maar de Schotse vissers zagen natuurlijk wel be-

paalde voordelen. Recent waren er berichten over Schotse vissers die hun vang-
sten gingen afzetten in Denemarken. Gebeurt dat ook in Vlaanderen? Dat zou 
volgens Karl Vanlouwe nefast kunnen zijn voor Vlaanderen, want de Vlaamse 
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vissers verliezen in de komende periode al een vierde van de vangstrechten in de 

Britse wateren. Weet de minister of dit ook gebeurt in Oostende, Nieuwpoort of 
Zeebrugge? Of blijven de Vlaamse havens daar voorlopig van gevrijwaard? 
 
Maaike De Vreese vindt de verwijzing van de minister naar het herdenkingstoe-

risme terecht. Er is niet alleen het herdenkingstoerisme maar ook het gewone toe-
risme in onder meer Brugge als toeristische stad. De verbinding met Hull is 
daarvoor interessant. De burgemeester van Brugge gaf al te kennen dat eventueel 
een nieuwe partner moet worden gezocht. Heeft hij daarover al contact opgenomen 
met de Vlaamse Regering?  
 
Maaike De Vreese pleit ervoor op latere tijdstippen in de commissie terug te komen 
op de aanpak van de brexit en de evaluatie daarvan. 
 
Maurits Vande Reyde verwijst naar de eerdere plannen om sectoren aan te trekken 
die het VK willen verlaten. Er werd in dat verband vooral gesproken over de me-
diasector en octrooi-intensieve sectoren. VLEVA zou een campagne opzetten om 
die sectoren naar Vlaanderen of Brussel te halen. De laatste maanden is het daar 
stil over. Is er nog een vervolgtraject? Gaan die inspanningen door?  
 
Minister Hilde Crevits vindt het een goed idee om de aanpak van de brexit op 
geregelde tijdstippen verder op te volgen in de commissie.  
 
Vlaanderen staat in heel nauw contact met de omringende vislanden. De minister 
heeft geleerd dat er grote regionale verschillen zijn in de vangsten en de smaak 
van consumenten, maar ook dat er grote belangen zijn in de Noordzee. Prioritair 
is nu de toegang tot de twaalfmijlszone. Die zou op papier al in orde moeten zijn, 
maar dat is in de praktijk nog niet het geval. Er was voor de brexit al aanvoer in 

Oostende van Britse vissers maar er is vooralsnog geen bijkomende nieuwe aan-
voer. De Vlaamse vissers vragen wel ondersteuning, bijvoorbeeld voor frigo’s om 
bepaalde verwerkingen al op de terugweg op de boot te kunnen doen, omdat de 
afstand veel groter is geworden.  
 

De minister had al contact met de burgemeester van Brugge. De vraag is of het 
nuttig en rendabel is om opnieuw een verbinding met Hull tot stand te brengen. 
Gidsen die meereizen met Britse toeristen die hebben geen arbeidskaart nodig. Dat 
is wel een stimulans voor de toeristische sector in West-Vlaanderen.  

 
Het aantrekken van investeringen is een opdracht van FIT en de samenwerking 
tussen FIT en VLAIO verloopt uitstekend. In het actieplan is er in 10 miljoen euro 
voorzien voor investeringssteun. Maar die steun kan uiteraard alleen worden ge-
geven aan concrete dossiers en die moeten dan ook worden ingediend.  

 
Commissievoorzitter Robrecht Bothuyne besluit dat de commissie de aanpak van 
de brexit verder zal opvolgen. 
 

 
Robrecht BOTHUYNE, 
voorzitter 
 
Maaike DE VREESE, 

verslaggever 
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Gebruikte afkortingen 

BAR  Brexit Adjustment Reserve 
bbp  bruto binnenlands product 
Dyzo dynamiseren van zelfstandige ondernemers (vzw voor zelfstandigen 

in moeilijkheden) 
EFRO  Europees Fonds voor Regionale Ontwikkeling 
EU  Europese Unie 
FIT  Flanders Investment & Trade 
FWO  Fonds Wetenschappelijk Onderzoek - Vlaanderen 

kmo  kleine of middelgrote onderneming 
KU Leuven Katholieke Universiteit Leuven 
POM  provinciale ontwikkelingsmaatschappij 
UNIZO  Unie van Zelfstandige Ondernemers 

VDAB  Vlaamse Dienst voor Arbeidsbemiddeling en Beroepsopleiding 
VESOC  Vlaams Economisch Sociaal Overlegcomité 
VK  Verenigd Koninkrijk 
VLAIO  Agentschap Innoveren en Ondernemen 
VLAM  Vlaams Centrum voor Agro- en Visserijmarketing 

VLEVA  Vlaams-Europees Verbindingsagentschap 
Voka  Vlaams netwerk van ondernemingen 
vte  voltijdsequivalent 
vzw  vereniging zonder winstoogmerk 

WSE  Werk en Sociale Economie (beleidsdomein van de Vlaamse overheid) 
 
 


